
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. marts 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 412 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra May-Britt Kattrup (LA). 

 

Spørgsmål nr. 412:  

”Mener ministeren, at den forøgede sagsbehandling i forbindelse med ansøgning om 

eksperimentel behandling vil være uden betydning for patienternes tarv og mulighed 

for hurtig behandling?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet har Danske Regioner oplyst følgende: 

 

”Sagsbehandlingen i Region Hovedstadens lægemiddelkomité, som per 1. februar ind-

førte en fremgangsmåde for vurdering og ibrugtagning af eksperimentel behandling, 

forventes at tage ca. 14 dage fra en komplet ansøgning foreligger. Det forventes ikke, 

at sagsbehandlingen vil få nogen betydning for patienternes tarv og mulighed for hur-

tig behandling, da der som oftest vil være behov for en behandlingsfri periode inden 

nye behandlinger igangsættes.” 

 

Jeg kan desuden henvise til min besvarelse af SUU alm. del – spm. 411, hvor det 

fremgår, at den beskrevne fremgangsmåde i Region Hovedstaden er ny, og at der er 

visse betænkeligheder ved den. Jeg har derfor anmodet mit ministerium om at gå i 

dialog med Danske Regioner og Region Hovedstaden om den beskrevne fremgangs-

måde. 
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